
Filskov Vandværk 

 

Generalforsamling 

tirsdag d. 12. marts 2019, kl. 19.00 på Filskov Kro 

 

1) Valg af dirigent. 

• Martin Risager Hansen 

• Generalforsamlingen er lovligt indvarslet, i lyngposten. 
 
 

2) Bestyrelsens beretning om virksomheden i det forløbne år. 
 
 

• 2018 har været et begivenhedsrigt år for Filskov Vandværk. Som I måske har bemærket, så har vi 
efter flere års planlægning påbegyndt ombygning af vandværket. Ombygningen omfatter nye 
lukkede trykfiltre med bagskyldningsanlæg, et opdateret SRO-anlæg samt nye energibesparende 
pumper til at pumpe drikkevandet ud til forbrugerne. Samt en mindre renovering af selve 
vandværksbygningen. 
Ombygningen skulle gerne resultere i en bedre drikkevandskvalitet for forbrugerne, da vi bliver 
mindre følsomme overfor udefra kommende forurening pga. af lukkede filter. Det nye anlæg 
bruger også kun en tiendedel af det skyllevand, som det gamle anlæg gjorde til gavn for miljøet. 
Det nye SRO-anlæg giver ligeledes mulighed for bedre overvågning af om bl.a. filtrene er blevet 
renset korrekt.  
I forbindelse med ombygningen af vandværket bruger vi et midlertidigt vandværk til at forsyne 
forbrugerne med drikkevand. Et par gange i løbet af året har der været problemer med det 
midlertidige vandværk. Den første gang kunne vi se det på drikkevandsanalyserne, at der var 
forhøjede værdier på flere parametre. Kemic Vandrens blev kontaktet og de justerede iltningen 
af filtrene og kunne konstatere, at der var en defekt luftudskiller på anlægget. Anden gang blev vi 
kontaktet af flere forbrugere, som syntes at vandet havde en metallisk smag samt en gullig farve. 
Det viste sig, at den kompressor, som skulle ilte de midlertidige filtre var slået fra. Kompressoren 
er nu blevet forsynet med automatisk genindkobling for at vi undgår lignende hændelser 
fremover.  
Af andre driftsmæssige udfordringer har været en meget tør sommer med heraf øget forbrug 
bl.a. til havevanding. Det ekstra høje forbrug samt indkøring af det midlertidige vandværk 
resulterede i, at der et par gange kom alarm på lavt niveau i rentvandstanken. Vi var derfor 
nødsaget til, at forbyde forbrugerne at bruge drikkevand til havevanding.  
Ledningsnettet er i 2018 blevet udvidet med 6 nye forbrugere således at vi nu totalt er oppe på 
381 forbrugere. Angående Filskov Vandværks ledningsnet så havde vi i 2017 et ledningstab på 
18,8 % som kostede os en ekstra regning på ca. kr. 35.000. Når tabet er over 10%, skal der 
betales ”strafafgift”, så det er meget væsentligt ikke at overskride denne grænse. I 2018 kommer 
ledningstabet til at ligge på 6,3 % hvilket er en klar forbedring.  
Den udpumpede mængde i 2018 er på 69.400 m3 hvilket er en stigning på 9,4 % sammenlignet 
med sidste års mængde på 63.400 m3.  
 
 
 



 
Ny Drikkevandsbekendtgørelse 
Pr. 1/1-2018 trådte en ny drikkevandsbekendtgørelse i kraft. Den nye bekendtgørelse pålægger 
vandværkerne at udtage vandprøverne direkte i forbrugernes vandhane uden at gennemskylle 
systemet først (taphaneprøve). Vi har i fællesskab med Billund Kommune udarbejdet et 
kontrolprogram til den nye bekendtgørelse. Billund Kommune er tilsynsmyndighed for 
kontrolprogrammet som beskriver hvor vandprøverne skal udtages, hvad der skal analyseres for 
og hvor ofte der skal udtages prøver. Filskov Vandværk er overgået til den nye bekendtgørelse og 
har fået udtaget den første taphane prøve som var uden overskridelser. Det er fortsat Højvang 
som analyserer vores vandprøver.   
 
Ledningsejerregistret (LER)    
På internetsiden LER.dk / Ledningsejerregistret kan entreprenører og borgere bestille digitale 
kort over alle typer ledninger i jorden, hvis ellers alle ledningsejere er tilmeldt tjenesten. I 
slutningen af 2017 vedtog Folketinget, at alle vandværker skal tilsluttes denne webtjeneste. 
Filskov Vandværk har i nogle år været med. Ved hjælp af LER sikrer det gravende folk sig viden 
om, hvor ledningerne ligger, før de finder skovlen frem. Filskov Vandværks digitale kort ligger hos 
firmaet Thvilum som tidligere også besvarede LER forespørgslerne på vores vegne. Ny lovgivning 
kræver dog at vandværker ultimo 2019 skal overgå til et fuldautomatisk system så graveaktører 
kan have svar indenfor 2 timer. Thvilum tilbyder allerede et sådant system så Filskov Vandværk 
har valgt allerede nu, at overgå til automatisk besvarelse. 
 
Filskov Vandværk har stadig nogle stophaner som vi ikke kender placeringen på. Derfor har vi 
været rundt hos de forbrugere for at lokalisere stophanerne og få dem GPS indmålt. Dette 
arbejde fortsætter også i 2019. 
 
Fremtiden 
Der er stadig dele af vores ledningsnet som er af ældre dato og som indenfor en årrække 
trænger til renovering. Der kommer også en større mængder vandmålere som skal udskiftes / re-
certificeres. Derudover skulle 2019 gerne blive året, hvor nødforbindelsen til GEV´s ledningsnet 
bliver etableret.    
  
Til sidst vil jeg gerne takke driftslederen og bestyrelseskolleger for et godt samarbejde i det år 
som er gået, samt beklage de gener som driftsforstyrrelser har måttet give forbrugerne.   
 

• Ingen spørgsmål/kommentar, beretning godkendt af fremmødte. 
 
 
 

3) Fremlæggelse af revideret regnskab til godkendelse. 

• Kasserer og Martin Risager Hansen fremlægger regnskabet.   
Resultat efter afskrivning er nul. 
Årets overdækning er -39.888 DKK, hvilket er udtryk for overskud. 
Regnskabet blev godkendt af revisorer og fremmødte. 

 

• Jesper spørger til, Tab på debitorer (side 8), det er en der ikke har indbetalt, og som er fraflyttet 
området.  

 
 



 
 
 
 

4) Budget for det/de kommende år. 

• Mette fremlægger budget for 2019/2022. 
Renovering af vandværket. 1.000.000 kr. (2018) 
Ringforbindelsen til Grindsted, 350.000/400.000 kr. (2019) 
Udbygning af ledningsnettet 500.000 kr. (2020) 
Udskiftning af målere, 500.000 kr. (2021)  
Udbygning af ledningsnettet 400.000 kr. (2022) 

 
 

5) Behandling af indkomne forslag. 

• Der var et forslag om at hæve vandprisen, med 1 kr. pr m3 vand, med virkning fra d. 1. Januar 
2019. Vi besluttede at prisændringen er relevant, pga. udbygning og renovering af 
ledningsnettet, dog træder det først i kraft pr. 1. Januar 2020. 

 
 
 

6) Valg af medlemmer til bestyrelsen. 

• På valg er:  
Jesper Nielsen, som ønsker genvalg. Er genvalgt for 2 år. 
Mette Berndsen, som ønsker genvalg. Er genvalgt for 2 år. 
Johnny Mikkelsen, som ønsker genvalg. Er genvalgt for 2 år. 

• Suppleant er ikke på valg i år, så Kent Røndbjerg varetager stadig posten. 
 
 

 
 
 
 

7) Valg af revisorer. 

• Lene Christensen er på valg, ønsker genvalg. Er genvalgt. 
Erik Kristensen er på valg, ønsker genvalg. Er genvalgt. 

 
 
 
 

8) Eventuelt. 

• Intet at berette. 
 
 
 

Referent Anja Nissen 


